

2017“中信证券杯”首届世界智能围棋公开赛通知

一、参赛队伍

中国队：绝艺、神算子、天弈围棋、先知围棋

日本队：DeepZenGo、Rayn、AQ、MaGo

韩国队：DolBaram

欧洲队：Golois、

美国队：MuGo、

中华台北队：CGI

二、预赛轮次变更

因预计最终参赛队伍不超过 16 支，预赛轮次由 7 轮变更为 5 轮。

三、对局形式

为了突出 AI 程序作者的重要性，本次比赛对局形式采用人类比赛形式，由 AI 程序作者亲自把 AI 程序的招式通过棋子放在木质棋盘上。每方用时时限以本方电脑统计的为准（不包含落子时间和网络延时）。包干赛制中，对局手数超过 400 手后，裁判长可以强制终局裁定胜负。AI 程序作者应承诺程序拥有计时功能且时间正确，所下的每步棋都是 AI 程序的下法，不做人为变更。

四、人机比赛

首届世界智能围棋赛冠军将与世界冠军孔杰对弈，胜者奖金 7 万元，负者奖金 3 万元。孔杰将挑选一名 AI 程序作为他的助手参与本次人机比赛，参与比赛的 AI 程序出场费为 1 万元（税前）。

五、报到时间

为了使各参赛队伍更好的适应场地和比赛环境，我们希望大家最好能于 8 月 14 日报到，8 月 15 日去赛场进行相关测试活动。

详情请关注官网：<http://waigo2017.chinaweiqi.net/>

国际围棋联盟事务局

2017 年 7 月 13 日

2017 "CITIC Securities Cup" the 1st World AI Go Open

Notifications:

1. Competing teams:

China: FineArt, Abacus, Yi(Tianrang), OracleWQ

Japan : DeepZenGo, Rayn, AQ, MaGo

Korea : DolBaram

EU : Golois

USA : MuGo

Chinese Taipei : CGI

2. Change of the preliminary rounds

Since there are less than 16 teams, the number of rounds in the preliminaries is reduced from 7 to 5.

3. Game format

The author of the AI will be the operator for their program. For each game, the two human operators of the two competing AI programs will face each other on a physical Go set. The human operator will relay for the corresponding AI program. Each AI program is responsible for the correct implementation and display of the "game clock" according to the official rules. (Should any disputes arise over the time control, the referee has the final say). Each move must be 100% generated by the AI program, with zero human interference during the relays. If the sudden-death game progressed to the 400th move , the result of the game will be determined by the

referee.

4. Human vs machine match

The champion of the 1st World AI Go Open will play against World Champion KongJie 9p. The winner gets 70000 RMB while the loser receives 30000 RMB. For this match, KongJie will select from one of the participating AI programs as his “assistant”. A stipend of 10000 RMB (before tax) is awarded to the AI team.

5. Check-in

Please check in by Aug 14, 2017. On Aug 15, 2017, all the participants should be present at the event venue for the preparations and set-up of this event.

More details at official website:

<http://waigo2017.chinaweiqi.net/EN/index.html>

Secretary Office of International Go Federation

13 July 2017